
Institut Václava Klause: Karty na stůl. Ve
světě existuje 150 projektů vývoje anti-Covid
vakcíny, EU Komise za nás sjednává obří
megakšeft jenom s několika “svými”, nás se
nikdo na nic neptá. Jde o megakšeft za
stamiliardy
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EU: Ve stínu pečlivě udržované globální hysterie kolem nákazy Covid-19 probíhá v Bruselu podivné
jednání Evropské komise s několika obřími nadnárodními farmaceutickými firmami o budoucích
nákupech vakcíny proti Covidu-19 pro celou EU.  Komise prý zajistila dodávku 300 milliónů dávek
vakcíny od firmy AstraZeneca, stejný objem od firmy Sanofi-GSK a 200 mil. dávek od firmy Johnson
and Johnson. Firma AstraZeneca před několika dny oznámila, že pozastavuje práce na vývoji vakcíny
kvůli nevysvětlitelným zdravotním komplikacím pacienta, na němž je vakcína testována.

Je zjevné, že očkování proti koronaviru bude největší byznys v historii farmaceutického průmyslu.
Půjde o stovky miliard euro či dolarů, čím větší hysterie ve světě bude panovat, tím vyšší bude cena.
Korupční potenciál celé operace bude bezprecedentní. V dobré paměti jsou ještě s významným
přispěním WHO vytvářené globální paniky kolem ptačí a prasečí chřipky, kdy jenom u nás byly
nesmyslně vyplýtvány stovky miliónů za nákup zcela nepotřebných vakcín proti nemoci, která nikdy
nepřišla.

Dnes se kola tohoto byznysu točí o několik řádů výše. Při tom boj proti korupci a všeprostupující
transparentnost dávno ovládly náš i evropský veřejný prostor a jsou skloňovány ve všech pádech.
Žijeme politickými kvaziskandály, v nichž jde reálně o relativně směšné částky a ve svatém
protikorupčním tažení má Brusel a Evropská komise téměř posvátné místo.

Náhle se však dozvídáme, že tato Komise za nás sjednává obří megakšeft s několika vybranými hráči,
a to ve chvíli, kdy žádná ověřená vakcína ještě neexistuje. Přitom ve světě existuje cca 150
alternativních projektů vývoje anticovidové vakcíny.

Kdo dal Komisi zmocnění jednat za nás o nákupech vakcíny proti koronaviru, která dosud neexistuje?
Jakým způsobem vybrala ony tři velké hráče, s nimiž uzavírá dohody o odběru jejich vakcín
členskými státy? Jakou povahu a obsah tyto dohody mají? Budou pro členské státy závazné? Na
jakém základě došlo k výběru právě oněch tří velkých hráčů, když jeden z nich při tom práce na
vakcíně dočasně přerušil? Jaké budou ceny za tyto vakcíny, kdo je bude platit a za jakých podmínek?
Bude si členská země moci zvolit vakcínu od jiného dodavatele?

Nic z toho nikdo nevíme. Evropská komise ani naše vlády a sdělovací prostředky nám žádné detaily
nesdělují, nikdo se na nic neptá. Příležitost dělá zloděje, zpanikařená veřejnost evropských zemí tahá
logicky za velmi krátký konec, příležitost jí téměř neomezeně pustit žilou je obrovská. Naši i evropští
politici by měli ve vlastním zájmu okamžitě dát karty na stůl.

Jiří Weigl
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